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Spørgsmål nr. 259 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren oplyse, hvilke muligheder politiet har for at 
benytte videoovervågning på Vesterbro, samt i hvilket omfang 
politiet agter at benytte det på udsatte steder?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet føl-

gende udtalelse fra Rigspolitiet, hvortil der henvises:

”Københavns Politi har oplyst, at erhvervsdrivende mv. på Ve-
sterbro flere steder har opsat videoovervågning i forretninger og 
lignende. Københavns Politi benytter eventuelle optagelser her-
fra i forbindelse med efterforskningen af kriminelle handlinger i 
det omfang, det er muligt.

Københavns politi har endvidere oplyst, at politiet løbende vur-
derer behovet for at gøre brug af bl.a. tv-overvågning som led i 
forebyggelse og opklaring af kriminalitet. Der er i den forbin-
delse bl.a. iværksat stationær tv-overvågning på strøget i Kø-
benhavn, ligesom det er besluttet at iværksætte et mobilt over-
vågningskoncept af offentlige områder på Nørrerbo.

Københavns Politi har i tilknytning hertil oplyst, at det med ud-
gangspunkt i kriminalitetsbilledet på Indre Vesterbro er politiets 
opfattelse, at det ikke umiddelbart er påkrævet at etablere fast 
videoovervågning af offentlige områder på Vesterbro.”


